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ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО МЕСТНО САМОУПРАВЛЕНИЕ  

И НОРМАТИВНА УРЕДБА 

 

ПРОТОКОЛ № 80 
от заседанието на Постоянната комисия  

по местно самоуправление и нормативна уредба, 

 проведено на 07.12.2022 год. 

 
Днес, 07.12.2022 г., в зала 1, ет. 2, ул. „Московска“ № 33 се проведе заседание на ПК по 

местно самоуправление и нормативна уредба, което бе излъчено онлайн във Фейсбук 

(Facebook) страницата на СОС. Заседанието беше открито в 15:30 часа от г-н Ботьо Ботев – 

председател на комисията по местно самоуправление и нормативна уредба. При направената 

проверка на кворума беше установено, че присъстват 7 /седем/ общински съветници, поради 

което заседанието може да бъде проведено. От заседанието отсъстват г-н Б. Милчев и г-н М. 

Лалов. Г-н Г. Георгиев се присъедини след гласуване на дневния ред.  

Г-н Б. Ботев представи проекта на дневния ред. В заседанието участваше г-жа М. 

Едрева – Председател на ПК по ОКНКМ и вносител  на доклада по т. 4, като предложи 

разглеждането на доклада да се отложи за следващата седмица. Г-н Б. Ботев подложи на 

гласуване проекта на дневен ред на заседанието с така направеното предложение за отлагане 

на т. 4.  

Общо гласували: 
в т.ч.: 

6 

За 6 

Против няма 

Въздържали се няма 

Поименно гласуване на дневния ред: 

1. Ботьо Ботев За 

2. Георги Георгиев -- 

3. Васко Тодоров За 

4. Анатоли Илиев За 

5. Ивайло Петков За 

6. Михаил Петров --  

7. Методи Лалов --  

8. Иван Виделов За 

9. Борис Милчев За 

Въз основа на гласуването комисията реши: 

Приема дневния ред за заседанието на комисията. 

СТОЛИЧНА ОБЩИНА 

СТОЛИЧЕН ОБЩИНСКИ СЪВЕТ 

                      1000 София, ул. Московска № 33, Тел. 93 77 591, http://www.sofiacouncil.bg 
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Приетият дневен ред е приложен към протокола – Приложение № 2. 

 

По т. 1 от дневния ред:  

Доклад с вх. № СОА22-ВК66-4070-(1)/16.06.2022 год. относно приемане на Наредба 

за създаване на зони с ниски емисии на вредни вещества в атмосферния въздух на територията 

на Столична община, коригиран проект на Наредба с обобщена справка от проведена 

обществена консултация с вх. № СОА22-ВК66-4070-(5)/19.07.2022 год. от Д. Билева – Зам.-

кмет на СО, предложения за изменение и допълнение с вх. № СОА22-ВК66-4070-(10) 

/04.10.2022 год. от М. Георгиева, Б. Димитров, И. Божков, Б. Милчев – общински съветници, 

вх. № СОА22-ВК66-11833/11.10.2022 год. от Б. Бонев – общински съветник и вх. № СОА22-

ВК66-4010–(1)/ 21.11.2022 год. от Г. Георгиев – Председател на СОС, З. Зарков, Гр. 

Стефанова, А. Стойкова, М. Георгиева, Б. Димитров, Д. Стаматов – общински съветници 

 

От името на вносителите г-жа Анна Стойкова - общински съветник, припомни, че в 

Столичния общински съвет два пъти е разглеждан докладът за въвеждане на нискоемисионни 

зони неуспешно, което налага промяна в началната им дата в проекта на наредба. След 

проведеното обществено обсъждане и дискутиране на предложенията от общински съветници, 

е предложен настоящият, запазващ балансирания подход, който няма да оказва натиск върху 

обществото и цели осигуряване на по-добро качество на живот. Г-жа Стойкова разгледа 

промените във внедряването на мерките по срокове и по екологични групи. Ограниченията са 

само 3 месеца годишно по отношение на най-замърсяващите автомобили.  

Г-н Георги Георгиев акцентира, че ограничаване на ползване на твърдо гориво за 

отопление на домакинствата не се предвижда; на следващо място обърна внимание, че мярката 

за подмяна на печки с твърдо гориво действа успешно, като са обхванати над 5500 семейства. 

Посочи, че поради качеството на въздуха много софиянци страдат от различни заболявания. 

Апелира към всички общински съветници преди гласуването в зала да помислят какво по-

добро предлагат за да спасят живота и здравето и живота на децата. Изтъкна, че са предприети 

мерки съвместно с държавата за въвеждане на критерия за ефективно измерване на 

замърсяването на автомобилите; призова всички граждани да сигнализират при установени 

случаи на неточно измерване на ГТП на замърсяването. Задачата на комисията е да въведе 

ограничения само за най-замърсяващите автомобили и то за 3 месеца от годината, през зимата, 

само в широкия център първоначално, и то за най-замърсяващите автомобили. Предвидени са 

необходимите изключения: за хората с увреждания, за живущите в засегнатите райони. 

Г-н Иван Виделов заяви, че ще подкрепи проекта, когато на софиянци не им се налага 

да карат децата си на детски градини през целия град и когато цените на „Топлофикация“ 

станат нормални за гражданите и пенсионерите. Смята, че трябва да се подобри качеството на 

въздуха в София, но надделява интереса на хората, които нямат друг избор и наредбата ги 

дискриминира по икономически причини 

Г-н Зафир Зарков изтъкна добронамереността на г-н Виделов по темата, с оглед 

важността й за здравето, но посочи, че цената на „Топлофикация“ не се намира в пряко 

отношение с наредбата, защото когато се говори за подмяната на отоплителните уреди, това се 

отнася за хората, които нямат достъп до услугата на „Топлофикация“. Факт е, че има недостиг 

на места в детските градини, но не можем да чакаме разрешаването и на този въпрос, за да се 

предприемат мерки за подобряване чистотата на въздуха. 

Председателят на комисията обяви становищата на ПК по финанси и бюджет, ПК по 

транспорт и пътна безопасност и ПК по околна среда, земеделие и гори.  

Въз основа на състоялите се разисквания по доклада, комисията прие следното 

решение:  
Комисията се присъединява към становището на ПК по околна среда, земеделие и 

гори като подкрепя доклада с предложения коригиран проект на Наредба за създаване на зони 

с ниски емисии на вредни вещества в атмосферния въздух на територията на Столична община 
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с отразени писмени предложения от проведени обществени консултации вх. № СОА22-ВК66-

4070/5/19.07.2022 г., присъединява се към направените изменения и допълнения, внесени с 

Предложение с вх. № СОА22-ВК66-4010/1/21.11.2022 г. и предлага следните  изменения: 

1.      В текста на § 4, т. 1 от Предложение с вх. № СОА22-ВК66-4010/1/21.11.2022 г. 

изразът „В т. 3 …“ да стане: „В т. 1 …“. 

2.      В §3 на Преходни и заключителни разпоредби от проекта на Наредба текстът на 

ал. 1 да придобие следната редакция: „Настоящата Наредба е приета с Решение № … на 

Столичен общински съвет по Протокол № … от …. г. и влиза в сила от 01.12.2023 г.“. 

 

Общо гласували: 
в т.ч.: 

7 

За 4 

Против няма 

Въздържали се 3 

 

Поименно гласуване по т. 1 от дневния ред 

1. Ботьо Ботев За 

2. Георги Георгиев 
За 

3. Васко Тодоров 
против  

4. Анатоли Илиев 
За 

5. Ивайло Петков 
За 

6. Михаил Петров против 

7. Методи Лалов -- 

8. Иван Виделов 
против  

9. Борис Милчев 
-- 

 

 

По т. 2 от дневния ред:  

Доклад с вх. № СОА22-ВК66-6029-(3)/03.08.2022 год.  относно Наредба за прием на 

деца  в общинските самостоятелни детски ясли, детски градини и в подготвителните групи в 

общинските училища на територията на Столична община, придружен с писмо с вх. № 

СОА22-ВК66-6029-(5) /03.10.2022 г. с приложени към него обобщена справка от проведена 

писмена консултация и актуализиран проект на наредбата  

 

Докладът беше представен от г-жа М. Минчева - директор на дирекция „Образование“ 

и г-жа М. Чеуз – директор на дирекция „Здравеопазване“ в Столична община. Промените в 

проекта на наредбата са свързани с въвеждането на задължително предучилищно обучение за 

децата от 4-годишна възраст през учебната 2023/2024 год., въвеждане на санкция, според 

която децата да бъдат отписвани от детска ясла или градина при отсъствие повече от 30 дни 

без уведомяване до директора на заведението. Предлага се да се даде точка освен на 

родители студенти, също и на родители ученици, да се увеличат точките за уседналост. 

Г-н Ив. Виделов предложи да отпадне предоставянето на точка за деца, посещаващи 

частни детски ясли, тъй като критерият е дискриминационен по икономически признак. 

Г-н В. Тодоров предложи да отпадне предоставянето на допълнителна точка за деца, 

посещаващи както частни, така и общински ясли, защото така ще бъде по-справедливо.  
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Г-н Б. Ботев подложи на гласуване първо предложението на г-н Ив. Виделов от 

критерий 5 да отпадне израза „или частна детска ясла, регистрирана в СРЗИ на територията 

СО“. 

Въз основа на състоялите се разисквания комисията прие следното решение: 

Не приема предложението за отпадане на израза „или частна детска ясла, 

регистрирана в СРЗИ на територията СО“ в раздел III от наредбата. 

 

Общо гласували: 
в т.ч.: 

7 

За 3 

Против няма 

Въздържали се 4 

 

Поименно гласуване по предложението 

1. Ботьо Ботев въздържал се 

2. Георги Георгиев въздържал се 

3. Васко Тодоров за 

4. Анатоли Илиев  въздържал се 

5. Ивайло Петков въздържал се 

6. Михаил Петров за 

7. Методи Лалов 
-- 

8. Иван Виделов 
за 

9. Борис Милчев 
--  

 

 

Г-н Б. Ботев подложи на гласуване и предложението на г-н В. Тодоров за отпадане на 

критерий 5 от наредбата. 

Въз основа на състоялите се разисквания комисията прие следното решение: 

Не приема предложението за отпадане на критерий 5 раздел III от наредбата. 

 

 

Общо гласували: 
в т.ч.: 

7 

За 3 

Против няма 

Въздържали се 4 
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Поименно гласуване по предложението 

 

1. Ботьо Ботев въздържал се 

2. Георги Георгиев въздържал се 

3. Васко Тодоров за 

4. Анатоли Илиев  въздържал се 

5. Ивайло Петков въздържал се 

6. Михаил Петров за 

7. Методи Лалов 
-- 

8. Иван Виделов 
за 

9. Борис Милчев 
--  

  

 Въз основа на състоялите се разисквания по доклада, придружен със становището на 

ПК по финанси и бюджет, ПК по образование, култура, наука и културно многообразие, 

комисията прие следното решение: 

 Комисията като водеща подкрепя доклада с прeдложения актуализиран проект на 

решение и на наредба, внесен с вх. № СОА22-ВК66-6029-(5)/03.10.2022 год. 

 

Общо гласували: 
в т.ч.: 

7 

За 4 

Против 1 

Въздържали се 2 

 

 

Поименно гласуване по т.2 от дневния ред: 

1. Ботьо Ботев за  

2. Георги Георгиев за 

3. Васко Тодоров въздържал се 

4. Анатоли Илиев за  

5. Ивайло Петков за 

6. Михаил Петров въздържал се 

7. Методи Лалов 
-- 

8. Иван Виделов 
против 

9. Борис Милчев 
--  
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По т. 3 от дневния ред:  

 Доклад с вх. № СОА22-ВК66-11286–(3)/ 21.11.2022 год. относно изменение на 

Решение № 802 от 27.10.2022 год. на СОС за приемане на пакет от мерки, целящи 

подобряване на пътната безопасност на територията на Столична община 

 

 Г-н Г. Георгиев информира комисията, че с изменението се цели включване в 

практическото обучение за повишаване квалификацията на млади шофьори и на лица на 

възраст над 28 години с не повече от 10 години опит в управление на МПС. 

   

Въз основа на състоялите се разисквания по доклада, придружен със становището на 

ПК по транспорт и пътна безопасност, комисията прие следното решение: 

 

 Комисията като водеща подкрепя доклада с приложения проект за решение. 

 

общо гласували: 
в т.ч.: 

7 

За 7 

Против Няма  

Въздържали се няма 

 

 

Поименно гласуване по т. 3 от дневния ред: 

 

1. Ботьо Ботев за  

2. Георги Георгиев за 

3. Васко Тодоров за 

4. Анатоли Илиев за  

5. Ивайло Петков за 

6. Михаил Петров за 

7. Методи Лалов 
-- 

8. Иван Виделов 
за 

9. Борис Милчев 
--  

 

 

По т. Разни нямаше изказвания и предложения. 

 

Поради изчерпване на дневния ред председателят закри заседанието.  
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Изготвил:  

Десислава Милева,  

                    /гл. юрисконсулт/ 

 

 

 

 

 

 

  

Председател на Постоянната 

Комисия по местно 

самоуправление и нормативна 

уредба: /п/ 

 
Ботьо Ботев 

Зам. Председател на Постоянната 

Комисия по местно 

самоуправление и нормативна 

уредба: 

 

 

 

                  /п/ 

 Георги Георгиев 

Зам. Председател на Постоянната 

Комисия по местно 

самоуправление и нормативна 

уредба: /п/ 

 
Васко Тодоров 

 

 

  


